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PROTOKÓŁ  Nr XXXIX/2010 

XXXIX  sesji Rady Miasta Ostrów Mazowiecka 

z dnia  3  listopada   2010 roku . 

 

Stan Radnych Rady Miasta             -   21, 

Liczba Radnych obecnych na sesji  -   21. 

 

W obradach sesji Rady Miasta udział wzięli: 
 

1. p. Mieczysław Szymalski  - Burmistrz Miasta, 

2. p. Jerzy Pawluczuk   - Z-ca Burmistrza Miasta  

3. p. Renata Trojanowska - Skarbnik Miasta, 

4. p. Tomasz Skibicki   - Sekretarz Miasta 

5. p. Anna Bałdyga   - Radca Prawny Urzędu Miasta, 

6. p. Danuta Janusz  - Radna Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

7. p. Halina Ambroziak  - Naczelnik Wydziału PNR Urzędu Miasta, 

8. p. Izabela Lenkiewicz - Naczelnik Wydziału RB Urzędu Miasta, 

9. p. Grzegorz Czyronis  - Naczelnik Wydziału ITS Urzędu Miasta, 

10. p. Brygida Mościcka   - Naczelnik Wydz. IPE, 

11. p. Andrzej Mierzwiński  - Doradca Burmistrza,  

12. p. Dariusz Nowacki   - Komendant Straży Miejskiej, 

13. p. Dariusz Chmielewski  - Kierownik BIN, 

14. p. Elżbieta Chojnacka  - Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej, 

15. p. Leszek Mościcki          - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sport i Rekreacji, 

16. p. Tadeusz Pianka  - Prezes Zakładu Energetyki Cieplnej  Sp. z o.o., 

17. p. Witold Zadroga   - Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o.  

18. p. Adam Rukat    - Prezes  TBS Sp. z o.o. 

19. p. Barbara Kędziora   - Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, 

20. p. Anna Łępicka   - Dyrektor Miejskiego Zakładu Obsługi Jednostek  

    Oświatowych, 

21. p. Danuta Szulęcka   - Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 1 

22. p. Waldemar Pałys   - Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 3  

23. p. Jerzy Bauer   - Dyrektor ZSP Nr 1 

24. p. Dorota Pasztaleniec  - Dyrektor ZSP Nr 2 

25. p. Dorota Ambroziak   - Dyrektor Gimnazjum Publicznego Nr 1 

26. p. Grażyna Kempisty   - Dyrektor Gimnazjum Publicznego Nr 3 

27. p. Danuta Żyjewska   - Dyrektor Przedszkola Miejskiego Nr 1 

28. p. Joanna Wójcik   - Dyrektor Przedszkola Miejskiego Nr 2 

29. p. Anna Twardowska  - Dyrektor Przedszkola Miejskiego Nr 3 

30. p. Ilona Plewnicka   - Koordynator Młodzieżowej Rady Miasta i Powiatu, 

31. p.  Klaudia Dąbkowska  - Przewodnicząca Młodzieżowej rady Miasta i Powiatu, 

32. p. Anna Tyszka    - łącznik  Młodzieżowej Rady Miasta i Powiatu, 

33. p. Katarzyna Jędrzejczyk  - łącznik Młodzieżowej Rady Miasta i Powiatu, 
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34. Przedstawiciele prasy i telewizji lokalnej i regionalnej:„Nowości Ostrowskie”, 

Rozmaitości Ostrołęckie, Tygodnik Ostrołęcki, Telewizja  Ostrów. Kurier 

Wyszkowski 

 

Obrady rozpoczęto  o godzinie  13
00

, zakończono o godzinie 17
30

. 

 

 

Punkt 1.  

Otwarcie     sesji  i  uchwalenie    porządku    obrad oraz przyjęcie 

protokołu z  XXXVII sesji.  
 

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska dokonał otwarcia XXXIX 

zwyczajnej sesji Rady Miasta, wypowiadając formułę „Otwieram XXXIX sesję Rady Miasta 

Ostrów Mazowiecka”.  Następnie przywitał serdecznie Radnych Rady Miasta, Burmistrza 

Miasta i Sekretarza oraz Skarbnika Miasta, Dyrektorów i Kierowników miejskich jednostek 

organizacyjnych, Prezesów  spółek, których miasto jest udziałowcem, Naczelników  

Wydziałów Urzędu Miasta, przedstawicieli prasy i telewizji  oraz  wszystkich przybyłych 

gości.  

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska stwierdził, że na sesji  obecnych jest 

20  Radnych,  w związku z czym wszystkie uchwały podjęte  w toku obrad będą 

prawomocne.  Nieobecny na początku sesji Radny p. Andrzej Morawski dotarł na obrady po 

uchwaleniu Porządku obrad. 

 

 

Następnie Rada Miasta przystąpiła  do uchwalenia porządku obrad XXXIX-tej sesji 

Rady Miasta. Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska przypomniał, że Radni wraz               

z materiałami na sesję otrzymali proponowany porządek obrad.  W związku  z powyższym 

zwrócił się o zgłoszenie uwag bądź wniosków do  Porządku obrad.  

Radny p. Jacek Wilczyński  wystąpił do Burmistrza Miasta z wnioskiem  o to aby 

dzisiejszą sesję, która jest ostatnią w tej kadencji prowadził najstarszy wiekiem  Radny                   

p. Eugeniusz Gałązka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska stwierdził, że nie jest to wniosek do 

Burmistrza Miasta a on jako Przewodniczący Rady Miasta przychyla się do propozycji.   

  

 W związku z brakiem wniosków i uwag do Porządku obrad,  Rada Miasta Ostrów 

Mazowiecka w głosowaniu 20 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów 

„wstrzymujących  się”    przyjęła Porządek obrad w poniższym brzmieniu:  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji,   uchwalenie porządku obrad i przyjęcie protokołu    z  XXXVII sesji.  

2. Interpelacje i zapytania. 



 4 

3. Informacja o funkcjonowaniu szkół i przedszkoli prowadzonych przez miasto. 

4. Uchwały w sprawie podatków lokalnych: 

a/ Uchwała  w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2011 r.  

b/ Uchwała w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych. 

c/ Uchwała w sprawie zwolnień  z podatku od nieruchomości. 

5. Uchwała w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrowskiemu. 

6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta uchwalonego Uchwała Nr XXXI/201/2009 

Rady Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia 18 grudnia 2009r.   

7. Uchwała w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej.  

8. Uchwała w sprawie określenia jednostek budżetowych gromadzących dochody na 

wydzielonym rachunku, źródeł tych dochodów  i ich przeznaczenia oraz sposobu                     

i trybu sporządzania planu finansowego dochodów i wydatków nimi finansowanych, 

dokonywania w nim zmian i ich zatwierdzania.   

9. Uchwała w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

na rok 2011. 

10. Uchwały w sprawie nadania  nazw ulicom: 

– ul. Grzybowa  

– ul. Wiatraczna 

11. Uchwała w sprawie zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia 

prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości ozn. nr 2684 poł.                       

w Ostrowi Mazowieckiej.  

12. Informacja o pracy Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i wolne wnioski oraz sprawy różne. 

14. Zakończenie obrad, w tym podziękowania za współpracę w kończącej się kadencji Rady 

Miasta 2006 -2010. 

 

             Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska poinformował, o tym że Protokół z 

obrad XXXVII  sesji Rady Miasta,  zgodnie  z informacją zawartą w zaproszeniu na sesję, 

wyłożony były do wglądu i do dnia dzisiejszej sesji nikt nie zgłosił uwag do jego treści, w 

związku z tym stwierdził że Protokół  z XXXVII sesji został przez Radę Miasta przyjęty.  

 

Punkt 2.  

Interpelacje i zapytania. 

 Radny p. Mirosław Gromek zwrócił się z interpelacją w sprawie utylizacji eternitu. 

Zaproponował  aby w budżecie miasta na 2011r. zaplanować środki i utworzyć  Miejski 

Program Utylizacji Eternitu, który w 100 % pokryje  koszty usunięcia eternitu z dachów 

domów mieszkalnych i gospodarczych.   Radny nawiązał również  do oznakowania ulic                   

w mieście. Zapytał kiedy zostanie zakończony proces oznakowania  ulic. 
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 Radna p. Maria Bębenek w imieniu mieszkańców Spółdzielni Mieszkaniowej „Nasz 

Dom” zgłosiła problem  hałasującej młodzieży zwłaszcza w  godzinach późno wieczornych i 

w rejonie sklepów. Patrole policji są mało skuteczne. Radna zwróciła uwagę na to, że 

młodzież nie ma co robić w mieście i należy rozważyć utworzenie na terenie osiedli 

mieszkaniowych  młodzieżowych klubów.     

 W dalszej kolejności Radna p. Maria Bębenek podziękowała za wykonanie dywanika 

asfaltowego na ul. Sikorskiego i łatanie dziur na drogach osiedla Łubiejewska. Zwróciła się z 

wnioskiem o wykonanie dywanika asfaltowego na ul. Białej.   

Podniosła problem braku dojazdu  do bloku przy ul. 3 Maja 52.  

Podziękowała  Burmistrzowi Miasta  za to, że w swoim wywiadzie telewizyjnym  

ustosunkował się do  protestów mieszkańców w sprawie podwyżek zaliczek na poczet  opłat 

za centralne ogrzewanie. 

W dalszej kolejności Radna p. Maria Bębenek  wyraziła chęć ustosunkowania się do 

pisma Prezesa TBS Sp. o.o. dot. podwyżek zaliczek na opłaty za c.o.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska zwrócił Radnej uwagę, że temat ten 

będzie mogła poruszyć w odpowiednim punkcie Porządku obrad.  

Radny p. Krzysztof Łukaszewski zapytał czy mieszkańcy budynków 

administrowanych przez TBS Sp. z o.o. wiedzą, że jeśli nie wzrosną zaliczki na poczet 

późniejszych opłat to te opłaty później będą wyższe.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Eugeniusz Gałązka podniósł temat  nieporządku 

pozostawianego  po realizacji zadań drogowych  realizowanych  przez Starostwo Powiatowe 

na terenie miasta.  Wskazał na konieczność  rozwiązania problemu rozrastającego się krzaka  

znajdującego się na rogu u. Dubois i Rytla. Krzak ten  w znaczny sposób ogranicza 

widoczność przy wyjeździe z ul Rytla.  

W dalszej kolejności Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Eugeniusz Gałązka 

podniósł temat realizacji inwestycji drogowych  w mieście. Poinformował o tym, że              

w tej sprawie dochodzą do niego skargi zarówno wykonawców jak i mieszkańców. Zapytał 

czy  jest ktoś kto panuje nad tymi zadaniami. Wykonawcy  zwracają uwagę na sytuację, gdzie 

mimo rozstrzygniętego przetargu nie mogą wejść na teren budowy  nawierzchni bo np. w 

miejscu gdzie ma być ulica  stoją jeszcze płoty.  Właściciele nieruchomości, których część ma 

być przeznaczona na poszerzenie ulic  skarżą się na brak rozmów z nimi ze strony władz 

miasta. Jako przykład wskazał  na brak rozmów     z właścicielem nieruchomości na ul. 

Książęcej.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Jerzy Pawluczuk  stwierdził, że na ul. Książęcej   

nabycie nieruchomości odbywa się na zasadzie specustawy. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Eugeniusz Gałązka uznał, że bez względu na  

procedurę to w sprawie uczestniczą mieszkańcy miasta i należy prowadzić z nimi rozmowy.  

Radny p. Krzysztof Liswton  poinformował o tym, że na wniosek  jednej                       

z gazet lokalnych ponawia  wystąpienie w sprawie zajść w Ogródku Jordanowskim podczas 

tegorocznych Dni Ostrowi. Podkreślił, że wszyscy uczestnicy tych zajść są kandydatami w 

zbliżających się wyborach samorządowych. 

Radny p. Stefan Przastek stwierdził, że są to prywatne sprawy radnych.  

Radny p. Andrzej Morawski  stwierdził, że jego wypowiedź jest zainspirowana 

ostatnimi wystąpieniami telewizyjnymi Burmistrza Miasta  m.in. na temat Rady Miasta, 

zapytał dlaczego, mimo deklaracji Burmistrza Miasta  składanych na poprzedniej sesji, w 
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Porządku obrad dzisiejszej  sesji nie ma  tematów poświęconych  analizie sytuacji finansowej  

ZGKiM Sp. z o.o.,  MOSiR  i  sprawy  tzw. Carrefoura. Stwierdził, że te tematy  przewijały 

się przez całą kadencję  i należy na koniec kadencji przedstawić  konkretną informację. 

Zapytał Przewodniczącego Rady Miasta dlaczego  ww. tematy nie znalazły się w Porządku 

obrad sesji a do Burmistrza Miasta wystąpił o  przedstawienie  na dzisiejszej sesji  informacji 

na ww. tematy.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska  wyjaśnił, że  ww. tematy nie zostały 

ujęte w Porządku obrad ponieważ nie wpłynął w tej sprawie wniosek od Burmistrza Miasta, 

dodał, że odpowiedzi na interpelacje i zapytania nastąpią w końcowym punkcie  Porządku 

obrad.  

Radny p. Zdzisław Wilczyński  nawiązał do   realizowanych obecnie  nowych 

dywaników asfaltowych na części ulic w mieście. Zapytał czy zakres tych robót obejmuje  

regulowanie wjazdów na posesje, zatok, przejść  dla pieszych itp. na styku krawędzi 

zachowując spadek z wjazdów w kierunku jezdni oraz czy zakres  robót przewiduje  

ustawienie w jednej płaszczyźnie z nawierzchnią dekli studzienek i pokryw zaworów.  

Następnie Radny zapytał o powód wycofania, wcześniej podjętej decyzji                      

o podwyżkach stawek za c.o. i ciepła wodą w budynkach administrowanych przez TBS. Sp 

o.o. Stawki wzrosły od 1 października br. część mieszkańców  wpłaciło  opłaty wg. nowych 

stawek, a następnie 29 października decyzja ta zostanie wycofana Zapytał czy  podyktowane  

to było błędnym wyliczeniem  przychodów i kosztów ciepła.  Zapytał czy wskutek wycofania 

tych podwyżek , mieszkańcy nie zapłacą tych kosztów jednorazowo po zakończeniu roku 

obrachunkowego. 

Radna p. Maria Bębenek wyraziła zadowolenie z faktu, że na skutek jej interwencji, 

podjęto  czynności zmierzające do analizy kosztów utrzymania  budynków administrowanych 

przez TBS. Sp. z o.o.   Zapytała  czy prawdą jest to, ze prezes TBS. Sp. z o.o. otrzymał 3 tys. 

zł. podwyżki.    

Radna p. Małgorzata Bartkiewicz zapytała o stan robót  związanych z budową                      

ul. Prostej. Wyraziła obawę czy zostanie ona zakończona przed zimą. Zapytała także                       

o planowany termin rozpoczęcia budowy ul. Bursztynowej. Odnosząc się do wypowiedzi 

Radnego p. Andrzeja Morawskiego  przypomniała,  że sprawy związane z MOSiR-em były 

analizowane na posiedzeniach Komisji.  

Radny p. Stefan Przastek zapytał jakie konsekwencje zostaly wyciągnięte przez 

Policję, w stosunku do Radnego p. Krzysztofa Listwona. Radny p. Krzysztof Listwon, jadąc  

swoim samochodem, po jednej z tegorocznych sesji, został zatrzymany przez Policję na ul. 

Dubois  za załamanie  przepisów.  

Radny p. Zbigniew Krych nawiązał do budowy nowej kotłowni w mieście. Zapytał  

jaki będzie  koszt wytworzenia 1 jednostki ciepła w nowej kotłowni  a jaki jest koszt 

wytworzenia takiej samej jednostki  w  starej kotłowni. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska    podkreślił, że wraz ze  

zbliżającymi się wyborami, coraz więcej osób wskazuje na niepokojące zjawisko nieuczciwej 

walki o mandaty w samorządzie, chodzi o tzw. kupowanie głosów. Wyraził obawę,  że                     

o wyniku  wyborów może zdecydować to kto dowiezie więcej osób do lokali wyborczych.  

Zapytał Burmistrza Miasta o to jakie  można podjąć działania prawne  mające na celu  

ograniczenie tego zjawiska, czy w związku  z tym  odbyły się spotkania z Komendantem 

Policji   i Straży Miejskiej.   
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 Jednocześnie zwrócił  się do mieszkańców miasta o to aby jak najliczniej poszli do 

wyborów, bo przy wysokiej frekwencji można zminimalizować  wpływ tego zjawiska  na 

wynik wyborów. Wszyscy muszą być czujni i zgłaszać tego typu przypadki organom 

ścigania.  Do wszystkich kandydatów na radnych  zaapelował  o demokratyczną walkę i 

wzajemny szacunek.  Dodał, że w dniu dzisiejszym otrzymał  2 telefoniczne informacje                    

o tym, że 3 radnych obecnej kadencji również w podobny  sposób próbuje dokonywać ustaleń  

sposobu głosowania.  

 Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Eugeniusz Gałązka  nawiązując do wypowiedzi 

przedmówcy stwierdził, że z doświadczeń z wyborów z 2006r. wynika, że wiele 

niepokojących, nagannych, „żeby nie powiedzieć kryminalnych”  działań odbywało się                  

w komisjach obwodowych, działań skutkujących unieważnianiem głosów. Uznał, że kwestia 

dowożenia do lokali wyborczych jest znacznie mniejszym problemem.  

 Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska uznał, że jeśli są dowody na tak 

poważne zarzuty to powinno  to być zgłoszone odpowiednim organom. 

 W związku  zakończeniem zgłaszania interpelacji i zapytań Przewodniczący Rady 

Miasta p. Krzysztof Laska poinformował o tym, że odpowiedzi nastąpią w końcowym 

punkcie Porządku obrad.  

 

Punkt 3. 

Informacja o funkcjonowaniu szkół i przedszkoli prowadzonych przez 

miasto.    

 Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska poinformował o tym, że Radni wraz 

z zaproszeniem na sesję  otrzymali  Informację o funkcjonowaniu szkół i przedszkoli 

prowadzonych przez miasto.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 

Socjalnych oraz Porządku Publicznego p. Krzysztof Łukaszewski przedstawił opinię Komisji. 

Komisja zapoznała się i przyjęła informację o stanie realizacji zadań przez miejskie jednostki 

oświatowe w roku szkolnym 2009/2010. Następnie w kilku słowach zwrócił uwagę na 

kwestie związane z miejską oświatą.  Odnośnie uczniów wskazał na wzrost poziomu 

nauczania i wysoki poziom zdawanych egzaminów plasujący się powyżej średniej w 

województwie. Zaznaczył  kwestie dokształcania się nauczycieli, zwiększa się liczba 

nauczycieli dyplomowanych i przekłada się to na  wzrost poziomu nauczania.  Podkreślił 

również  poprawę warunków lokalowych miejskich jednostek oświatowych poprzez 

modernizacje i remonty. Zwrócił uwagę na  efekty  współpracy w zakresie porządku i 

bezpieczeństwa publicznego szczególnie jeśli chodzi o niszczenie mienia społecznego. Na 

zakończenie serdecznie podziękował  dyrektorom  szkół i przedszkoli   oraz Sekretarzowi 

Miasta za ich pracę. Podkreślił, że jednostki oświatowe w mieście są dobrze zarządzane.  

Dodał, że Radni starali się nie przeszkadzać w tej działalności. 

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska dołączył się do podziękowań 

przedmówcy. Następnie w związku z brakiem głosów w dyskusji stwierdził, że Rada Miasta 

przyjęła informację  o funkcjonowaniu  szkół i przedszkoli prowadzonych przez miasto.  

  

Punkt 4 

a/ Uchwała  w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2011 r.  
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b/ Uchwała w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych. 

c/ Uchwała w sprawie zwolnień  z podatku od nieruchomości. 

 

 Burmistrz Miasta p. Mieczysław Szymalski podkreślił, że w br. podatki są uchwalane 

w specyficznym okresie tj. w okresie kampanii wyborczeji prawdopodobnie niektóre 

zachowania Radnych będą uwarunkowane tą sytuacją.   Stwierdził, że nie zachowałby się 

poważnie gdyby obecnie wycofał się ze swojej propozycji podwyżek podatków, licząc na  

większą liczbę głosów w wyborach. Przypomniał, że podatki są daniną ustawową                              

i przymusową i miasto żyje z tych podatków. Dodał, że  od 2011 r. będzie inna konstrukcja 

budżetu miasta tj. wydatki bieżące będą musiały być pokryte z dochodów bieżących. Wskazał 

również na to, że w przyszłym roku nastąpi wzrost wydatków na oświatę w wys. 1,2 mln. zł., 

wskazał także na wzrost wydatków stałych miasta, który jest związany z rozwojem miasta np.  

otwarciem basenu, hali, budowa dróg i chodników.   Podkreślił, że przy tej dynamice wzrostu 

wydatków stałych może spowodować to,  że za 3-4 lata zabraknie środków na inwestycje. 

 Poinformował o tym, że zaproponował  wzrost  stawek podatkowych o 2,4% / max 

wzrost wynosi 2,6%/. Przypomniał, że stawki podatku od środków  transportowych w 2010r. 

były na poziomie 2009r. Wzrost podatku w skali kwotowej to jest 25 tys. zł. – podatek od 

środków transportowych i 45 tys. zł. podatek od nieruchomości. Wskazał, że w tej sytuacji nie 

chodzi o kwotę ale o konsekwentną politykę, na 1 mieszkańca wzrost wyniesie od 2-5 zł. 

Dodał, że  tam gdzie nie było potrzeby nie były wprowadzane podwyżki / woda, ścieki, 

czynsze , bilety/. Podkreślił, że nie było również podwyżek opłat za ciepło, był wzrost 

zaliczek.  Poinformował o tym, że zlecił kontrolę rozliczania  kosztów utrzymania budynków 

administrowanych przez TBS. Potwierdził, że praca z tą  Radą Miasta była  bardzo trudna, 

dodał, że najtrudniejsze decyzje opierały się na Radnych z Klubu Porozumienie – Razem, 

SLD i kilku innych radnych rozumiejących problemy miasta.  Na zakończenie podkreślił, że 

miasto musi mieć dochody aby utrzymać dynamikę rozwoju miasta.  

 

  Przewodniczący Komisji  Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno – 

Gospodarczego p. Jacek Wilczyński przedstawił opinie Komisji:   

Komisja w głosowaniu  3 głosami „za” przy 3 głosach „przeciw” i 0 głosów 

wstrzymujących  się”  nie zajęła stanowiska w sprawie   projektu  Uchwały w sprawie 

określenia stawek podatku od nieruchomości na 2011 r. 

Komisja w głosowaniu  3 głosami „za” przy 3 głosach „przeciw” i 0 głosów 

wstrzymujących  się”  nie zajęła stanowiska w sprawie   projektu  Uchwały w sprawie 

określenia stawek podatku od środków transportowych. 

Komisja w głosowaniu  5 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 1 głosie 

wstrzymującym  się”  pozytywnie zaopiniowała projekt Uchwały w sprawie zwolnień                  

z podatku od nieruchomości. 

 

Radna p. Maria Bębenek zapytała co to znaczy, że Komisja nie zajęła stanowiska, 

uznała, że jakikolwiek  wynik głosowania to jednak stanowisko.  W dalszej kolejności 

zapytała czy wpłynęły zaległości od podatku od środków transportowych podkreśliła, że 

poniesienie podatków  jest niezbędne  być może należy rozważyć  inna stawkę wzrostu np. 2 

%. Dodała, że Komisja Finansowa powinna wypracować konkretne stanowisko w tej sprawie. 

 

Radny p. Mieczysław Pasztaleniec zapytał  jakie zaległości są w płatności podatku od 

nieruchomości i od środków transportowych. 
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Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Eugeniusz Gałązka  zwrócił uwagę na to, że  

kwestia  podatków  jest sprawą niewdzięczną i uciążliwą dla mieszkańców, jednak obecnie 

należy na nią spojrzeć np. w kontekście  wywiadów Burmistrza Miasta, który twierdzi, że 

sytuacja finansowa miasta jest dobra i żadnych podwyżek, w tym podatków  nie będzie.  

Wskazał, że Burmistrz Miasta podjął nawet decyzję o wstrzymaniu podwyżek zaliczek na  

opłaty  za centralne ogrzewanie   i  ciepłą wodę użytkową  choć wiadomo, że mieszkańcy                  

i tak będą musieli  zapłacić tę należność,  jedynie zapłata ta zostanie odsunięcia w czasie. 

Dodał, że jeśli Radni  wypowiadają inne poglądy  to  sugeruje się im, że prowadzą kampanię 

wyborczą.  Za zasadne uznał twierdzenie, że dobrze byłoby gdyby  wybory były co pół roku 

bo wtedy robi się dużo tak jak teraz np.  dywaniki asfaltowe itp. Podkreślił, że jeśli wszyscy  

mieszkańcy podatnicy uiszczą  podatki  to  wzrost stawek  skutkować będzie wzrostem 

dochodów budżetowych z tego tytułu w wys. ok. 70 tys. zł.,  a wiec jest to kwota nie znacząca 

dla  budżetu miasta.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Eugeniusz  Gałązka zwrócił uwagę na to, że  

Ministerstwo Finansów obniża stawkę minimalną podatku od środków transportowych np. o 

170 zł od ciągnika, a miasto podnosi stawki podatku. W związku z tym  występuje tu 

nieprawidłowość. Zwrócił uwagę na to, że  transportowy w mieście stanowią jakby 

najpotężniejszy zakład pracy w mieście , zatrudniający ok. 1500 osób.  Wskazał na to,  że 

niepokojącym jest fakt,  że Burmistrz Miasta przedstawia  określone informacje a potem  

mówi się o tym, że  winna jest Rada Miasta.    

Burmistrz Miasta p. Mieczysław Szymalski  przypomniał, że   jest organem 

podatkowym posiadającym określone kompetencje  do dokonywania przesunięć, umorzeń czy 

rozkładania należności na raty. Podkreślił, że nigdy nie  odmówił  żadnemu podatnikowi 

pomocy. Najwięcej zaległości  jest w płatności podatku od środków transportowych. 

Podkreślił, że kwestia zaległości wymaga szerszego spojrzenia. 

Radny p. Stefan Przastek wskazał na to, że  duże kwoty podatków obciążą firmy 

transportowe. Dodał, że mimo tego iż przewoźnicy pisali pisma i zwracali się  o niższe 

podatki to one  jednak były podwyższane. Przypomniał, że  w czasie kryzysu wiele firm 

transportowych upadło.   

Skarbnik Miasta p. Renata Trojanowska  sprostowała,  że w ubiegłym roku podatki od 

środków transportowych nie były podwyższane.  

Burmistrz Miasta p. Mieczysław Szymański zdementował informacje prasowe  na 

temat tego że próbował się „układać „ z Dyrektorem Jerzym Bauerem w sprawie podatków  

tj. sposobu głosowania przez radnego p. Zbigniewa Krycha podczas uchwalania podatków. 

Radny p. Mieczysław Równy stwierdził, że nie jest prawdą jest stwierdzenie 

Burmistrza Miasta, że nie podniesienie podatków  spowoduje zastój w rozwoju miasta. Dodał, 

że  Burmistrz Miasta nie przedstawił   żadnego programu oszczędnościowego. Wyraził 

zdziwienie faktem, ze ministerstwo Finansów  obniża stawki a władze miasta proponują je 

podwyższać.   

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska stwierdził, że na kwestie podatków 

nie można patrzeć tylko przez pryzmat podatku od środków transportowych ponieważ w 

mieście działają również inni  przedsiębiorcy. 

Radny p. Andrzej Morawski  na wstępie swojego wystąpienia stwierdził, że wysyp 

kandydatów na burmistrza miasta świadczy, że w mieście nie jest tak dobrze jak  to 

przedstawia Burmistrz Miasta.  Wszędzie, począwszy od szczebla rządowego widać 

zaciskanie pasa, natomiast w mieście  obserwuje się dziwny przekaz podnosi się podatki                         

i realizuje się np. „Gród z Bala” czy pozwala się na  brak dochodów z powierzchni handlowej 
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w Carrefourze. Podkreślił, że jeśli mieszkańcy będą rozumieli potrzebę wyrzeczeń to je 

podejmą. Obecnie trudno, w sytuacji gdy Burmistrz Miasta ogłasza, że jest wspaniała 

sytuacja, zmusić mieszkańców do podwyżek zwłaszcza, że wielu z nich nie ma co do garnka 

włożyć.  Podkreślił, że opozycja jest po to aby kontrolować działania władzy  i w prawdziwej 

demokracji opozycja zawsze  powinna być.  Stwierdził, że  boleśnie odczuł stwierdzenie 

Burmistrza Miasta, że obecna Rada jest najgorsza. Zapytał jaką inicjatywę Burmistrza 

zablokowała ta „zła „ Rada. 

Odnosząc się do wypowiedzi Burmistrza Miasta p. Mieczysława Szymalskiego uznał, 

że  trudno  byłoby gdyby Radni z SLD nie popierali działań Burmistrza skoro dwóch z trzech 

Radnych z SLD , jest pracownikami jednostek podległych Burmistrzowi Miasta.  

Radna p. Małgorzata Bartkiewicz   stwierdziła, że nie należy straszyć mieszkańców  

podwyżką podatków, gdyż  jest to tylko wzrost inflacyjny. Dodała, że z drobnych kwot składa 

się duża suma.  Podkreśliła, że na budowę Grodu Książąt Mazowieckich miasto otrzymało 

środki  z zewnątrz.  

 Radna  p. Maria Bębenek  stwierdziła, że pracuje w przedsiębiorstwie , dla którego 

wzrost stawek podatku od nieruchomości ma wpływ na wzrost kosztów stałych, co może 

skutkować np. brakiem podwyżek płac. Podkreśliła, że  firmy mające problemy finansowe nie 

płacą podatków.  Uznała, że wzrost podatków o wskaźnik inflacji jest zbyt duży. 

 Radny p. Krzysztof Łukaszewski przypomniał, że na początku kadencji  Radni 

twierdzili, że  najlepiej jest podnosić podatki systematycznie o 2-3% a nie jednorazowo o 

wyższy wskaźnik. Uznał, że nie podwyższanie podatków w br. skutkować będzie 

koniecznością większego  wzrostu w przyszłym roku. Dodał, że  będzie obserwował Radnego 

p Andrzeja Morawskiego  jako kandydata na Burmistrza i p. Eugeniusza Gałązkę, którego syn 

kandyduje na Burmistrza Miasta jaką logiką będą kierować się podczas głosowania.  

 Radny p. Jacek Wilczyński stwierdził, że być może nowy Burmistrz zdobędzie więcej 

środków  z zewnątrz i nie będzie potrzeby podwyższania podatków. Dodał, że jeśli miasto 

stać na przeznaczenie 240 tys. zł. na pomoc Powiatowi Ostrowskiemu/ środki dla Szpitala                      

i Straży Pożarnej/ to nie powinno obciążać  mieszkańców podwyżkami, które w przeliczeniu 

na 1 mieszkańca stanowią niewiele ale dla firm są dużym obciążeniem.  Dodał, że osobiście 

nie wierzy Burmistrzowi Miasta, który co innego mówi w wywiadzie telewizyjnym i co 

innego  na sali obrad.  Przypomniał, że mimo  wystąpień Komisji Finansowej  o 

przedstawienie analizy finansowej ZGKiM Sp. o.o.  do dziś Burmistrz Miasta , mimo 

pisemnych deklaracji,  nie przedstawił  wspomnianych danych.  Podkreślił, że Burmistrz 

Miasta lekceważy Radę. Swoje  wystąpienie podsumował stwierdzeniem, że jaka Rada taki 

Burmistrz.  

 Radny p. Krzysztof Listwon  poinformował o tym, że od 1994 r., od kiedy jest 

Radnym  podnosi rękę za podwyżką podatków, dodał, że jednak nie tylko waloryzacją 

podatków się zajmował tylko wszystkimi sprawami miasta. Dodał, że Klub Radnych 

Porozumienie- Razem  realizuje konsekwentnie  konkretny program. Dodał, że bez  tych 

środków  miasto nie mogłoby się rozwijać. Uznał, że jeśli  ktoś przed wyborami nie ma się 

czym zająć to „bije pianę podatkami”. Na zakończenie podkreślił, że Klub  Radnych 

Porozumienie – Razem zagłosuje za waloryzacją stawek podatków.     

 Radny p. Marek Kukiełka oświadczył, że jako pracownik MOSiR  nigdy nie odebrał 

żadnych nacisków czy to ze strony Burmistrza Miasta czy to Dyrektora MOSiR  co do 

sposobu głosowania.  

 Radny p. Andrzej Morawski stwierdził, że nie mówił o żadnych naciskach  wskazał 

jedynie na  komfort pracownika, podległej Burmistrzowi Miasta jednostki,  podczas 

głosowań. Odnosząc się do wypowiedzi Radnego p. Krzysztofa Łukaszewskiego 
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przypomniał, że podczas pierwszej debaty podatkowej, w tej kadencji, opowiadał się za 

wprowadzeniem waloryzacji  corocznej „jakby z automatu”.  

 Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska przypomniał, że decyzje Rady dot. 

podatków mają wpływ na inne kwestie tj wysokość przekazywanego miastu udziału w 

podatkach. Podkreślił, że  odpowiadając za miasto za jego rozwój  proponowany jest wzrost 

stawek podatków tylko o wskaźnik inflacji a nawet mniej. Dodał, że często jest tak, że to 

wcale nie najbiedniejsi nie płacą podatków.  Przypomniał, że są możliwość pomocy tym, 

którzy znajdą się trudnej sytuacji finansowej. 

 

W związku z zakończeniem dyskusji Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska 

kolejno, po odczytaniu, poddał  pod głosowanie projekty  Uchwał  w sprawie określenia 

stawek podatku od nieruchomości na 2011r,  w sprawie   określenia stawek  podatku od 

środków transportowych i w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości.  

 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka 

w głosowaniu 11 głosami „za” przy 9 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym” 

podjęła 

Uchwała Nr XXXIX/254/2010 

w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2011r 

 

 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka 

w głosowaniu 12 głosami „za” przy 7 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym”/ 

1 radny nie brał udziału w głosowaniu/   podjęła 

Uchwała Nr XXXIX/255/2010 

w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych 

 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka 

w głosowaniu 19 głosami „za” przy 2 głosach „przeciw” i 0 głosach  

„wstrzymującym”/  podjęła 

Uchwała Nr XXXIX/256/2010 

w sprawie  zwolnień z podatku od nieruchomości  

 

 Uchwały w załączeniu do Protokołu. 

 Radna p Maria Bębenek  zaapelowała o to aby wszyscy płacili podatki i o  ściąganie 

należności podatkowych   

 

Prowadzenie obrad objął Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Eugeniusz Gałązka.  

 

Punkt 5  

 Uchwała w sprawie pomocy finansowej Powiatowi Ostrowskiemu  

Burmistrz Miasta p. Mieczysław Szymalski  wyjaśnił, że projekt uchwały został 

przygotowany w odpowiedzi na wniosek Państwowej Powiatowej Straży Pożarnej. Dodał, że 

ok. 30% wszystkich zdarzeń, w których interweniuje Straż Pożarna  dzieje się na terenie 
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miasta. Zwyczajem było, że w budżecie miasta planowano środki na pomoc m.in. dla Straży 

Pożarnej. Podkreślił, że na terenie miasta nie funkcjonuje Ochotnicza Straż Pożarna, a wiec 

miasto nie ponosi  koszów, z tym związanych. Dodał, że  Ostrowska  Straż  brała udział w 

tegorocznej akcji powodziowej  na terenach zalanych. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno – 

Gospodarczego  p. Jacek Wilczyński  przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu  6 

głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosach wstrzymujących  się”  pozytywnie 

zaopiniowała projekt Uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji  Oświaty, Kultury , Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 

Socjalnych oraz  Porządku Publicznego p. Krzysztof Łukaszewski przedstawił opinię 

Komisji. Komisja zapoznała się z projektem uchwały nie zajmując stanowiska.  

Radna p. Małgorzata Bartkiewicz opowiedziała się za udzieleniem pomocy 

finansowej.  

 Radna p. Maria Bębenek  również poparła  udzielenie pomocy.  Dodała, że samorządy 

wspierają działalność Straży Pożarnej.  

 Radny p. Krzysztof Liswton uznał argument  Burmistrza Miasta dot. tego, że miasto 

nie finansuje OSP za nietrafiony ponieważ gminy wiejskie nie mają, z kolei, innych 

wydatków, które ma miasto.  

 

W związku z zakończeniem dyskusji  Wiceprzewodniczący Rady Miasta                                   

p. Eugeniusz Gałązka, po odczytaniu,  poddał pod głosowanie   Uchwałę  w sprawie   pomocy 

finansowej Powiatowi Ostrowskiemu.    

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka 

w głosowaniu 20 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach  

„wstrzymującym”/  podjęła 

Uchwała Nr XXXIX/257/2010 

w sprawie  pomocy finansowej Powiatowi Ostrowskiemu 

 

Uchwała w załączeniu do Protokołu. 

 

 

Punkt 6  

Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2010r. uchwalonego 

Uchwałą  Nr XXXI/201/2009 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia                           

18 grudnia 2009 r.   

 Skarbnik Miasta p. Renata Trojanowska przedstawiła  projekt uchwały. Proponowane 

zmiany opiewają na kwotę ok. 23 mln. zł. Budżet został zmniejszony zasadniczo o kwoty 

planowanych środków unijnych  na realizację projektów. W budżecie pozostają zadania, na 

które zostały podpisane umowy tj. „Urząd na miarę potrzeb i oczekiwań” /dot. Urzędu 

Miasta/  oraz „Zagrajmy o sukces”/ dot. miejskiej oświaty/. Pozostałe zadania zostały 
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przesunięte na kolejne lata budżetowe. Zmiany obejmują również urealnienie dochodów i 

wydatków MOSiR. Zmiany nie powodują  zasadniczych  zmian w częściach składowych 

budżetu.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno – 

Gospodarczego. Jacek Wilczyński przedstawił opinię Komisji Komisja   w głosowaniu  7 

głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosach wstrzymujących  się”  pozytywnie 

zaopiniowała projekt Uchwały. 

Radna p Maria Bębenek pozytywnie oceniła porządkowanie budżetu na ostatniej sesji                    

w kadencji   

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Eugeniusz Gałązka przypomniał o tym,  że 

podczas uchwalania budżetu  trwały sprzeczki na temat celowości wprowadzenia do planu 

nierealnych dochodów w wys. 18 mln. zł. Podkreśli, że fakt zmniejszania obecnie budżetu o 

23 mln. zł. świadczy o tym, że budżet był nierealny.  Miasto, poza  niewielkimi środkami na 

zadania oświatowe, nie pozyskało żadnych środków. Nawiązując do wypowiedzi Radnej                     

p. Małgorzaty Bartkiewicz  podkreślił, że na „Gród „ miasto jeszcze nie otrzymało środków. 

Podobnie środki  na budowę ronda są tylko przyrzeczone.  Uznał, że należy  poprzeć 

proponowane zmiany ponieważ  wtedy budżet będzie realny.  

Burmistrz Miasta p. Mieczysław Szymalski stwierdził, że  proponuje  ujęcie                   

w budżecie miasta  na 2011r. takich zadań,  na które miasto może pozyskać środki np. na  

budowę hali sportowej i basenu / możliwość refinansowania środków, możliwość ubiegania 

się o nie do 2013r/.  Dodał, że przetarg na I etap budowy ronda i przebicia został 

rozstrzygnięty na kwotę 1.300 tys. zł. / rozpoczęcie inwestycji od  ul. Broniewskiego/ . Całe 

zadanie na kwotę  6.300 tys. zł.  musi zostać zakończone do  czerwca 2011r.  Miasto 

pozyskało środki  na zadania oświatowe i na program  realizowany w Urzędzie Miasta, a 

także 1 700 tys. zł. na modernizację Ogródka Jordanowskiego / m.in. skate park , fontanna, 

nowe place zabaw/, środki te  miasto otrzymało dzięki  temu,  że zlokalizowany jest tam 

Gród.   Wskazał również na 4 mln. zł. środków unijnych jakie pozyskała ZGKiM Sp. z o.o.  

Podkreślił, że zgodnie ze swoim wcześniejsza deklaracją, na koniec roku budżetowego 

zaproponował tzw. czyszczenie budżetu.    

Burmistrz Miasta p. Mieczysław Szymalski  poinformował o tym, że  miasto zostało 

wyróżnione / 3 miejsce/ jako gmina najbardziej dofinansowana środkami unijnymi, poza tym 

miasto uplasowało  się na 2 miejscu wśród gmin województwa mazowieckiego, które 

najwięcej zainwestowały w sport.  Uznał, że te osiągnięcia stanowią powody do dumy. 

Wyraził ubolewanie, z powodu atmosfery na dzisiejszej sesji. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska  stwierdził,  że należy do 

mniejszości rządzącej w mieście,  która realizuje swój plan w myśl zasady, że najpierw trzeba 

zasiać aby potem zebrać plon. Podkreślił, że jeśli pojawiają się problemy to należy je 

rozwiązywać.  Podziękował Burmistrzowi Miasta za  osiągnięcia. 

Radny p. Andrzej Morawski  stwierdził, że gdyby obiekty sportowe „Za Stawem” 

kosztowały więcej to miasto mogłoby się wysunąć na czoło  rankingu, o którym mówił 

Burmistrz Miasta.  Podkreślił, że nie neguje  zasadności budowy tych obiektów, jednak  

zauważył, że miasto zrealizowało je z własnych środków, gmina zainwestowała i to nie jest 

sukces. Dodał, że chyba nie ma drugiej gminy, która  wybudowałaby taki obiekt z własnych 

środków  bez pozyskania środków zewnętrznych. 

Radna p. Maria Bębenek stwierdziła, że  wszystko co zostało wybudowane w mieście 

to sukces obecnej i poprzedniej Rady. Dodała, że nie należy działać w tej kwestii przeciwko 

sobie. 
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Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska stwierdził, że nie jest ważne  z jakich 

środków zostały wybudowane ww. obiekty, gdyby nawet pozyskano środki zewnętrzne to też 

w konsekwencji  były by one miejskie. 

 

Radny p. Krzysztof Listwon przytoczył przypadek  z miasta Mławy. Burmistrz Mławy 

zaciągnął kredyty i wybudował basen, jednocześnie złożył wnioski o refinansowanie 

wydatków środkami unijnymi.   Wspomniany Burmistrz  przegrał wybory a jego następca 

otrzymał refinansowanie i skierował do mieszkańców pytanie jak te środki wykorzystać. 

Radny zapytał ,który z tych Burmistrzów był lepszy, czy  ten co zasiał czy ten co zebrał. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Eugeniusz  Gałązka zauważył, że nie można  

twierdzić,  że jeśli ktoś ma inne zadanie to nie chce nic robić. Podkreślił, że opozycja i 

odmienne  stanowiska nie są przeszkoda do realizacji zamierzeń tylko powinny zmuszać do 

dyskusji i przekonywania. Przypomniał, że obecna Rada Miasta w sprawach najważniejszych 

dla miasta była jednomyślna.  

W związku z zakończeniem dyskusji Wiceprzewodniczący Rady Miasta                            

p. Eugeniusz Gałązka, po odczytaniu, poddał  pod głosowanie   Uchwałę  w sprawie   zmiany 

budżetu miasta na 2010r. uchwalonego Uchwałą Nr XXXI/201/2009 Rady Miasta Ostrów 

Mazowiecka z dnia  18 grudnia 2009 r.    

 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka 

w głosowaniu 20 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach  

„wstrzymującym”/  podjęła 

Uchwała Nr XXXIX/258/2010 
w sprawie   zmiany budżetu miasta na 2010r. uchwalonego Uchwałą Nr XXXI/201/2009 Rady 

Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia  18 grudnia 2009 r. 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

 

Punkt 7  

Uchwała w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej  

 Skarbnik Miasta p. Renata Trojanowska poinformowało tym, że konieczność podjęcia 

omawianej uchwały wynika z wejścia w życie  nowej ustawy o finansach publicznych.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno – 

Gospodarczego p. Jacek Wilczyński  przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu  6 

głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosach wstrzymujących  się”  pozytywnie 

zaopiniowała projekt Uchwały. 

W związku z brakiem dyskusji Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Eugeniusz 

Gałązka , bez odczytania, poddał pod głosowanie   Uchwałę  w sprawie   określenia trybu 

prac nad projektem uchwały budżetowej.  

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka 

w głosowaniu 20 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach  

„wstrzymującym”/  podjęła 

Uchwała Nr XXXIX/259/2010 

w sprawie  określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej 

Uchwała w załączeniu do Protokołu. 
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Prowadzenie sesji objął Wiceprzewodniczący Rady Miasta p.  Bogusław Konrad 

Punkt 8 

Uchwała w sprawie określenia jednostek budżetowych gromadzących 

dochody na wydzielonym rachunku, źródeł tych dochodów  i ich przeznaczenia 

oraz sposobu i trybu sporządzania planu finansowego dochodów i wydatków nimi 

finansowanych, dokonywania w nim zmian i ich zatwierdzania.   
 

Skarbnik Miasta p. Renata Trojanowska poinformowała o tym, że w związku                      

z wejściem w życie  nowej ustawy o finansach publicznych koniecznym jest podjecie nowej 

uchwały regulującej tworzenie rachunków wydzielonych – dawniej zwanych rachunkami 

dochodów własnych. Nowa ustawa  upoważnia Rady do decyzji, które jednostki mogą 

otwierać takie rachunki, jakie dochody mogą tam wpływać i jak mogą być zmieniane  plany 

finansowe.  Ustawa upoważnia rady do zezwolenia  na otwarcie nowych rachunków tylko w 

jednostkach oświatowych.  Projekt  uchwały przewiduje  otwarcie tych rachunków w 

szkołach ze względu na funkcjonowanie sklepików szkolnych oraz, tak jak dotychczas, w 

przedszkolach.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno – 

Gospodarczego  p. Jacek Wilczyński  przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu  6 

głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosach wstrzymujących  się”  pozytywnie 

zaopiniowała projekt Uchwały. 

W związku z  brakiem dyskusji Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Bogusław 

Konrad , bez odczytania, poddał pod głosowanie   Uchwałę  w sprawie   określenia jednostek 

budżetowych gromadzących dochody na wydzielonym rachunku, źródeł tych dochodów  i ich 

przeznaczenia oraz sposobu  i trybu sporządzania planu finansowego dochodów i wydatków 

nimi finansowanych, dokonywania w nim zmian i ich zatwierdzania. 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka 

w głosowaniu 18 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach  

„wstrzymującym”/  podjęła 

Uchwała Nr XXXIX/260/2010 

w sprawie   określenia jednostek budżetowych gromadzących dochody na wydzielonym 

rachunku, źródeł tych dochodów  i ich przeznaczenia oraz sposobu  i trybu sporządzania 

planu finansowego dochodów i wydatków nimi finansowanych, dokonywania w nim zmian i 

ich zatwierdzania. 

Uchwała w załączeniu  do Protokołu. 

 

Punkt 9  

Uchwała w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy                               

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2011. 

 

 Sekretarz Miasta p. Tomasz Skibicki  przedstawił projekt Uchwały. Obowiązek  

corocznego uchwalania Programu nakłada ustawa o działalności pożytku publicznego                      

i o wolontariacie. Program opracowany został w celu sprecyzowania zakresu współdziałania i 
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określenie jego reguł.  W Programie  proponowany jest szeroki zakres zadań merytorycznych 

do obustronnej współpracy.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 

Socjalnych oraz  Porządku Publicznego p. Krzysztof Łukaszewski przedstawił opinię 

Komisji. Komisja w głosowaniu 5 głosami „za”, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w przedstawionym kształcie.   

W związku z  brakiem  dyskusji Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Bogusław 

Konrad, po odczytaniu, poddał pod głosowanie   Uchwałę  w sprawie  przyjęcia rocznego 

programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2011 .    

 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka 

w głosowaniu 17 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach  

„wstrzymującym”/  podjęła 

Uchwała Nr XXXIX/261/2010 

w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2011 

 

Uchwała w załączeniu do Protokołu. 

 

Punkt 10  

- Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Ostrów 

Mazowiecka – ul. Grzybowa. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki 

Gruntami p. Edward Zalewski przedstawił opinię Komisji.  Komisja w odrębnych 

głosowaniach 6 glosami „za” – jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekty  uchwał                   

w sprawie nadania nazw  nowym ulicom w mieście.  

 

W związku z brakiem dyskusji  Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Bogusław 

Konrad, po odczytaniu,  poddał pod głosowanie  Uchwałę w sprawie  nadania nazwy ulicy na 

terenie miasta Ostrów Mazowiecka – ulica Grzybowa . 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka 

w głosowaniu 17 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach  

„wstrzymującym”/  podjęła 

Uchwała Nr XXXIX/262/2010 

w sprawie  nadania nazwy ulicy na terenie miasta Ostrów Mazowiecka  

– ulica Grzybowa 

 

Następnie odczytał i poddał pod głosowanie  Uchwałę w sprawie  nadania nazwy ulicy 

na terenie miasta Ostrów Mazowiecka – ulica Wiatraczna . 
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Rada Miasta Ostrów Mazowiecka 

w głosowaniu 17 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach  

„wstrzymującym”/  podjęła 

Uchwała Nr XXXIX/263/2010 

w sprawie  nadania nazwy ulicy na terenie miasta Ostrów Mazowiecka  

– ulica Wiatraczna 

Uchwały w załączeniu do Protokołu. 

 

Punkt 11  

- Uchwała w sprawie zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty z tytułu 

przekształcenia prawa wieczystego użytkowania w prawo własności 

nieruchomości oznaczonej  nr 2684  położonej w Ostrowi Mazowieckiej.  

 
Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki 

Gruntami p. Edward Zalewski przedstawił opinię Komisji.  Komisja w głosowaniu  6 glosami 

„za” – jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w przedstawionym kształcie.                    

 

W związku z brakiem dyskusji  Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Bogusław 

Konrad, po odczytaniu,  poddał pod głosowanie  Uchwałę w sprawie zgody na udzielenie 

bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo 

własności nieruchomości ozn. nr 2684  poł. w Ostrowi Mazowieckiej. 

 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka 

w głosowaniu 20 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach  

„wstrzymującym”/  podjęła 

Uchwała Nr XXXIX/264/2010 

w sprawie zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa 

użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości ozn. nr 2684 poł. w Ostrowi 

Mazowieckiej 

 

Uchwała w załączeniu do Protokołu. 

 

Przerwa 15 min. 

 

Prowadzenie obrad  objął Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska  
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Punkt 12 

Informacja o pracy Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 

 

 W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska 

stwierdził, że Rada Miasta przyjęła Informację z pracy Burmistrza Miasta                                    

w okresie między sesjami.  

 

Punkt 13  

Odpowiedzi na interpelacje i wolne wnioski oraz sprawy różne.  

 Burmistrz Miasta p. Mieczysław Szymalski  wyjaśnił,  że  po ponownym  obejrzeniu  

nagrania   programu  telewizyjnego upewnił się, że nie powiedział w nim, że podatki nie 

wzrosną, nie było mowy o podatkach.     

Zaliczki na poczet opłat  za ciepło nie wzrosły / podwyżka została cofnięta/ ale  będą 

one musiały być rozliczone w dłuższym okresie czasu.  Podkreślił, że Prezes TBS  Sp. z o.o. 

p. Adam Rukat nie dostał w 2010r. żadnej podwyżki ani nagrody.   

 Poinformował o tym, że w sprawie zajść w Ogródku Jordanowskim, na skutek 

interpelacji Radnego p. Krzysztofa Listwona, wystąpił do Policji o udostępnienie nagrania                  

z monitoringu, jednak Policja  odpowiedziała, że prowadzi postępowanie i nie udostępniła  

nagrania.    

 W tzw.  sprawie Carrefoura planowane jest kolejne spotkanie w najbliższy piątek, 

natomiast na 9 listopada br wyznaczona  jest kolejna rozprawa sądowa w tej sprawie. Dodał, 

że planowane jest wydzierżawienie pomieszczeń handlowych. 

 Odnosząc się do wypowiedzi Radnego p. Jacka Wilczyńskiego poinformował o tym, 

że materiały informacyjne, cząstkowe dot. sytuacji finansowej  ZGKiM Sp. o.o. są w jego 

posiadaniu ale uważa, że  koniec kadencji nie jest najlepszym momentem na udostępnianie 

ich.   

 Odnośnie interpelacji  Radnego p. Zbigniewa Krycha   Burmistrz Miasta                               

p. Mieczysław Szymalski wyjaśnił, że odpowiedź na temat  cen  ciepła zostanie udzielona na 

piśmie. Temat ten wymaga analiz. Stwierdził, że generalnie opłaty nie powinny wzrosnąć. 

Latem ciepła woda będzie podgrzewana  w kotłowni gazowej. Podkreślił, że  ZEC Sp. z o.o. 

jest w dobrej kondycji i kotłownia  będzie zbudowana bez problemu.  

 Odnosząc się do niepokojących informacji na temat  tzw. kupowania głosów              

w wyborach, stwierdził że  został położony szczególny nacisk na rejestrowanie tych 

zjawisk. Podkreślił,  że zapewne nie uda się wyeliminować tych zjawisk  ale być może 

ograniczyć. 

 Na zakończenie swojej wypowiedzi  stwierdził, że  dobrym jest  istnienie  

opozycji . Dodał, że  wszyscy powinni się chwalić  osiągnięciami miasta i mieć z tego 

tytułu satysfakcję. Podziękował  zebranym za współpracę. 

 

 Zastępca Burmistrza Miasta p. Jerzy Pawluczuk  wyjaśnił, że  tabliczki                          

z nazwami ulic są systematycznie w mieście uzupełniane.  Następnie poinformował                                  

o tym, że  w 2010r. została wykonana inwentaryzacja  azbestowych pokryć 
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dachowych. Miasto nie posiada środków na utylizację eternitu. Dodał, że jeśli będzie 

ogłoszony odpowiedni program unijny dotujący utylizację eternitu,  to miasto 

przystąpi do niego.  Nawiązując do kwestii wcześniejszego wydzielania działek  po 

obrysie   budynków mieszkalnych wyjaśnił, że obecnie TBS Sp. z o.o. podjęła  

działania  mające na celu to aby Wspólnoty otrzymały  teren umożliwiający im 

samodzielne funkcjonowanie.   

 W dalszej kolejności Zastępca Burmistrza Miasta p. Jerzy Pawluczuk wyjaśnił, 

że odpowiednie służby czuwają nad  realizacją inwestycji, władze miasta prowadzą 

rozmowy  z każdą osobą, której dotyczy  inwestycja. Wskazując na przykład  

inwestycji w ul. Książęcej poinformował o tym, że  przystępując do realizacji tej 

inwestycji  trwały rozmowy z właścicielami gruntów, w tym  z osobą w której 

przypadku  rozmowy dotyczyły 30 cm.  gruntu. Dodał, że w dniu dzisiejszym  zostało 

podpisane porozumienie ze wspomnianym właścicielem. Podkreślił, że często  

rozmowy są bardzo długie i trudne. 

 Zastępca Burmistrza Miasta p. Jerzy Pawluczuk  wyjaśnił, że ul. Prosta na okres 

zimy musi być przejezdna. Trwają rozmowy z wykonawcą na temat  realizacji tego 

zadania. Dodał, że na końcowy odcinek  budowy tej ulicy nie  ma pozwolenia na 

budowę. Odnośnie realizacji ul. Bursztynowej wyjaśnił, że  przetarg na to zadanie  

został rozstrzygnięty i umowa z wykonawcą została podpisana. Wejście wykonawcy  

na budowę jest uzależnione  od uprawomocnienia się decyzji pozwolenia na budowę.  

 W dalszej kolejności wyjaśnił, że  przedmiar robót związanych z  realizacją 

nowych dywaników asfaltowych  uwzględniał regulacje  studzienek, obniżenie przejść  

itp. zapewnił, że problemy np. uskoki wjazdów,  zostaną rozwiązane. 

 Burmistrz Miasta p. Mieczysław Szymalski  odnosząc  się do kwestii 

zakłócania porządku na osiedlach mieszkaniowych stwierdził, że  w tych przypadkach 

interwencje Policji są niezbędne, ponieważ Straż Miejska nie ma odpowiednich  

uprawnień. Zadeklarował, że wystąpi w tej sprawie do Policji i zaproponuje łączne 

patrole Policji  i Straży Miejskiej.  

 Radny p. Andrzej Morawski  przypomniał, że na dzisiejszej sesji miała odbyć 

się  debata na temat sytuacji finansowej ZGKiM Sp. z o.o. i MOSiR, zamiast tego 

Burmistrz  Miasta  omawiał zajścia w Ogródku  Jordanowskim. 

 Burmistrz Miasta p. Mieczysław Szymalski  przypomniał, że na posiedzeniu 

Komisji Finansowej  podczas analizy projektu uchwały dot. zmian budżetowych,                  

w tym  dot. MOSiR, nie było żadnej dyskusji. Podkreślił, że sesja nie jest 

odpowiednim miejscem do szczegółowej dyskusji.  

 Radny p. Zdzisław Wilczyński wyraził zadowolenie, z faktu, że są kładzione              

2 warstwy asfaltu. Podkreślił, że sprawy regulacji wysokości wjazdów są  bardzo 

ważne. Szczególną uwagę  należy zwrócić na odpowiednie wykonawstwo robót aby 

nowy dywanik nie niszczał.    

 Radna p. Maria Bębenek zwróciła uwagę na to, że drogi dojazdowe  do 

budynków wspólnotowych powinny stanowić własność miasta.  
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 Radny p. Andrzej Morawski przypomniał, że na posiedzeniu Komisji 

Finansowej Burmistrz Miasta był bardzo krótko, ponieważ musiał wyjść i wtedy 

zadeklarował, że  sprawy ZGKiM Sp z o.o. i MOSiR-u  będą omawiane na sesji.   

 Radna p. Maria Bębenek   nawiązała do kwestii podwyżek zaliczek na opłaty za 

ciepła wodę i centralne ogrzewanie. Podkreśliła, że wystąpiła w tej sprawie na 

wniosek mieszkańców i jest to sygnał do organizacji  zebrań z mieszkańcami                             

i wyjaśnienia problemu. Dodała, że  przekaże  pisemne wystąpienie w tej sprawie.  

 

Punkt 14  

Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska  stwierdził, że porządek obrad 

XXXIX-ej zwyczajnej sesji Rady Miasta został wyczerpany, serdecznie podziękował 

wszystkim za aktywny udział w obradach,  po czym wypowiedział formułę: "Zamykam 

obrady XXXIX-ej sesji Rady Miasta Ostrów Mazowiecka".  

 Na tym obrady XXXIX zwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrów Mazowiecka zostały 

zakończone.     

 

 Po zakończeniu  sesji Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska w krótkim 

wystąpieniu podsumował działalność Rady Miasta V kadencji 2006-2010 oraz złożył 

podziękowania za współpracę. Następnie  Przewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska 

wręczył  dyplomy pamiątkowe i publikację książkową pt. „ Polska Samorządna” 

Treść wystąpienia Przewodniczącego Rady Miasta p. Krzysztofa Laski i lista osób 

uhonorowanych dyplomem  w załączeniu do Protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Miasta 

Krzysztof Laska 

 

Protokolant 

Izabela Rejniak 

Insp. ds. obsługi BRM 

 
  


